
 
 
 
 

Aan:   het College van B&W van de gemeente Groningen  
Betreft: vragen ex art. 42 RvO inzake natuurwaarden vloeivelden Suikerunieterrein 
 

Groningen, 26 november 2013  
 
Geacht college, 
 
De suikerfabriek van Groningen was tot 2009 een beeldbepalend complex en de weeïge-zoete 
geur die er uit opsteeg maakte tijdens de bietencampagne deel uit van het dagelijks leven van 
de stad. Door de wijze waarop de SuikerUnie voor de productie van suiker gebruik maakte van 
het enorme omliggende terrein, is het ook een belangrijk natuurgebied geworden met een uniek 
ecosysteem. Met name de vloeivelden zijn een bijzondere habitat geworden voor vele soorten 
vogels, zoals grutto's, een grote kolonie kokmeeuwen, de vrij zeldzame geoorde fuut en voor 
allerlei soorten eenden: wilde eenden, tafeleenden, krakeenden en slobeenden. 
 
De vloeivelden werden gebruikt om het voedselrijke afvalwater uit het suikerproces te zuiveren 
voordat het weer ingezet kon worden in de fabricage van suiker. De vloeivelden kenden 
daardoor niet alleen constant beweging, ook varieerde de waterstand aanzienlijk, afhankelijk 
van de hoeveelheid water die uit de fabriek kwam. Het terrein rondom de vloeivelden werd 
beheerd, waarbij de begroeiing kort werd gehouden, wat ideaal is voor watervogels. Niet voor 
niks maken de vloeivelden deel uit van de stedelijke ecologische structuur. 
 
Doordat de fabriek in 2009 is stilgelegd is dit systeem tot staan gebracht. De randen van de 
vloeivelden beginnen al flink dicht te groeien met wilgjes en elzen en ook de watervlaktes 
groeien langzaam vol met waterplanten. De slibvelden het dichtst bij de fabriek zijn zelfs al 
helemaal dichtgegroeid. Daarnaast is er geen toevoer meer van voedselrijk water en is de 
waterstand niet meer aan grote verandering onderhevig. Wel zakt de waterstand langzaam 
maar zeker. Dit alles is nadelig voor alle bijzondere en minder bijzondere vogelsoorten, die juist 
profijt hadden van het open terrein. Ze dreigen dan ook te verdwijnen uit het gebied.  
 
Sinds 2009 zijn er allerlei grotere en kleinere plannen voor het gebied gelanceerd en weer 
afgevoerd, zoals de Campagne, de Floriade en nu is de bedoeling dat er een Maatschappelijke 
Onderneming het beheer van het terrein ter hand gaat nemen. Maar steeds minder hebben we 
gehoord over de unieke natuurwaarden in de Noordwesthoek van het Suikerunieterrein. Naar 
aanleiding van bovenstaande heeft GroenLinks de volgende vragen: 
 

1. Is het college nog altijd van plan de unieke natuurwaarden van de vloeivelden te 
beschermen? Zo nee, waarom niet? Zo ja, op welke wijze? 

2. De natuurwaarden van de vloeivelden zijn sinds 2009 door het verstrijken van de tijd al 
flink afgenomen. Welke tijdelijke maatregelen kan het college nemen om dit proces een 
halt toe te roepen? 

3. Is het college bereid onderzoek te doen naar de wijze waarop het oude dynamische 
evenwicht op een ingenieuze wijze weer zou kunnen worden nagebootst? Zo nee, 
waarom niet? Zo ja, wanneer kan dat onderzoek gereed zijn? 

4. Is het college bereid actief te zoeken naar oplossingen, samen met bijvoorbeeld 
natuurorganisaties en inwoners van de stad, voor het behoud van deze schakel in de 
stedelijke ecologische structuur? Zo nee, waarom niet? Zo ja, op welke wijze? 

 
Namens de fractie van GroenLinks,  
 
Benni Leemhuis 


